
Protokół

ze wspólnego posiedzenia Komisji  Budżetu i Samorządu,  Komisji
Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Rewizyjnej, Komisji Oświaty, Kultury,

Sportu i Zdrowia,  Komisji Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa i Integracji
Europejskiej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

które odbyło się w dniu 15 czerwca 2021 roku o godzinie 1415

w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.
I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 13 radnych
nieobecni - 1 radny (Michał Klafczyński)

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Drogownictwa Marcin Dunajski.

III   Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.
3. Przedstawienie raportu o stanie Gminy.
4. Omówienie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacja o stanie mienia za rok 2020. 
5.Zimowe utrzymanie dróg i chodników w gminie Kowalewo.
6. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
7. Zapytania, sprawy różne.
8. Zakończenie.

Ad.1 Sprawy regulaminowe.

Przewodniczący  Komisji  Marcin  Dunajski –  powitał  wszystkie  osoby  uczestniczące
w posiedzeniu Komisji. 

Ad.2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący  Komisji  Marcin  Dunajski  – zapytał  czy są uwagi  do protokołu  z  ostatniego
posiedzenia komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które odbyło się 18 maja br., oraz ze  wspólnego
posiedzenia wszystkich Komisji, które odbyło się również w dniu 18 maja br.                   
Nie zgłoszono uwag , wobec czego poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów. 
Protokół z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przyjęto jednogłośnie, bez uwag.
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji przyjęto jednogłośnie, bez uwag.

Ad. 3. Przedstawienie raportu o stanie Gminy.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  poinformował,  że  raport,  który  otrzymali  Radni  został
przygotowany  przez  kierowników  poszczególnych  referatów  oraz  przez  pracowników,  zebrany
w  całość  przez  Panią  Sekretarz  Ewę  Bąk  oraz  przygotowany  do  publikacji  i  do  druku  przez
pracowników urzędu Referatu Administracji i Obsługi.  Dodał, że zgodnie z ustawą zawiera on
wszystkie informacje dotyczące stanu Gminy w roku 2020 m. in. charakterystykę Gminy,  działania
związane z minimalizacją skutków pandemii, budżet Gminy, edukacja  oraz inwestycje. Następnie
zaprosił Radnych do obejrzenia filmu z podpisania umowy na  opracowanie Studium Techniczno-
Ekonomiczno-Środowiskowego  z  elementami  Koncepcji  Programowej  wraz  z  materiałami  do
decyzji  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  dla  przedsięwzięcia  pn.:  „Budowa  obwodnicy
Kowalewa Pomorskiego w ciągu drogi krajowej nr 15", które odbyło się w dniu 14 czerwca br.
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O godz. 1445 posiedzenie Komisji opuścił Radny Robert Bejgier.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  poinformował,  że  w raporcie  wymienione  są  wszystkie
inwestycje oraz rewitalizacje m. in. Dziennego Domu Pobytu oraz ogrzewanie w WDK w Mlewie,
zarządzanie  przestrzenią,  miejscowe  plany  zagospodarowania  przestrzennego,  Gminny  Program
Rewitalizacji  Gminy,  mienie  komunalne,  zrealizowane  uchwały,  praca  z  organizacjami
pozarządowymi,  ochrona zdrowia,  programy profilaktyczne,  działalność  MGOPS  i MGOK oraz
wydarzenia kulturalne.  Dodał, że w Raporcie można by zawrzeć więcej informacji, dzięki czemu
powstałaby  „wielka  księga”.   W zeszłym roku  podczas  debaty  na  Sesji  absolutoryjnej  zostały
zgłoszone  uwagi,  że  Raport  nie  zawiera  informacji  dotyczącej  funkcjonowania  wodociągów na
terenie  naszej  Gminy.  Dzięki  temu  zwrócił  uwagę  na  ich  funkcjonowanie  oraz  jak  wygląda
zaopatrzenie Gminy w wodę  oraz jak funkcjonuje odprowadzanie ścieków. Kończąca się umowa
doprowadziła do podpisania umowy na zarządzanie i administrowanie wodociągów przez Gminę.
W  przeszłości  Rada  podjęła  uchwałę,  że  zarządzanie  infrastrukturą  wodno  ściekową  zostaje
przekazane w zarządzanie spółce wodnej. Następnie poprosił Radnych by do raportu podchodzili
w sposób zasadniczy. Bardzo trudno jest stworzyć raport, który miałby być zajmujący, ciekawy
oraz odpowiadał na wszystkie pytania. Ma nadzieję, że zostanie on przyjęty przez Radnych, a na
wszystkie zadane pytania będzie w stanie odpowiedzieć.  

Przewodniczący  Komisji Marcin Dunajski  – w imieniu Komisji Infrastruktury i Drogownictwa
podziękował  za  podpisanie  umowy  na  opracowanie  Studium  Techniczno  –  Ekonomiczno  –
Środowiskowego.
Następnie rozpoczął dyskusję nad Raportem o stanie Gminy. 

Radny Jerzy  Koralewski  –  poinformował,  że  podpisanie  umowy na  opracowanie  STEŚ  ma
podstawowy  cel,  starania   i  oczekiwania  mieszkańców  Miasta  i  Gminy  Kowalewo  zostały
zapoczątkowane: „światełkiem w tunelu”. Dodał, że podczas podpisania nikt nie wspomniał jak
długo będzie trwać budowa obwodnicy. Uważa, że podpisanie tej umowy jest sukcesem wszystkich
mieszkańców Miasta i Gminy Kowalewo.  Pogratulował Panu Burmistrzowi uporu oraz tego, że
zabiegał w momencie gdy powstała okazja 100. obwodnic w Polsce i wykorzystał tą okazję. 
Następnie  przeszedł  do  Raportu  o  stanie  Gminy  i  zapytał  czy  zostały  wyciągnięte  wnioski
z uwag przedstawionych do Raportu za 2019 rok. Zauważył , że w raporcie o stanie Gminy za 2019
rok, na pierwszej stronie jest zapis; „ Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni
mieszkańcy Miasta i Gminy Kowalewo”, gdzie jest już wskazane co ma być.  W obecnym raporcie
za  2020  rok  nie  ma  zapisu  do  kogo  raport  ten  jest  kierowany,  jest  tylko  zapis:  „  Szanowni
Państwo”. Dodał, że nie doczytał w raporcie jak są realizowane wnioski mieszkańców z zebrań
wiejskich oraz z wniosków, które wpływają do urzędu.  Nie ma również wniosków radnych, petycji
oraz skarg.  Przedstawienie ich w raporcie dałoby obraz czym żyją mieszkańcy Gminy. Burmistrz
przyjmuje interesantów, lecz nie ma o tym żadnego zapisu w raporcie. Usługi publiczne, szeroko
pojęte  dotyczące  funkcjonowania  szkół,  przedszkola.  Podziękował  Kierownikowi  MGOPS  za
przedstawiony  zakres  działania  opieki  społecznej  w  raporcie  –  oddane  są  rzeczywiste  fakty
i  działania  podejmowane w zakresie  pomocy ludziom.  W raporcie  brakuje  informacji  z  jakimi
trudnościami boryka się Gmina. Odniósł się do działu Edukacja i dodał, że Rada przyjęła Strategię
rozwoju oświaty,  jednakże w raporcie nie uwzględniono istotnej  rzeczy, nie pokazano jaki trud
i wysiłek wykonuje społeczeństwo Miasta i Gminy Kowalewo. Nie wykazano, że rocznie z budżetu
Gminy przekazywane są 4 000 000,00 zł  na  oświatę,  a  Rząd zmniejsza  subwencję  oświatową.
Uważa, że dobrze się stało, że został na terenie naszej Gminy uruchomiony żłobek, pomimo tego,
że  jest  to  inicjatywa  prywatna.  Dodał,  że  Gmina w tym zakresie  za  dużo nie  zrobiła.  Kolejną
sprawą, którą poruszył, jest wykaz wykonanych uchwał Rady Miejskiej. Część uchwał opisana jest
jako w trakcie realizacji, natomiast druga część jako zrealizowane – nie  do  końca  jest  przekonany
 



- 4 -

co  do  realizacji  niektórych  uchwał.  Dodał,   że   Program   współpracy   z   organizacjami
pozarządowymi   jest   dobrze  przedstawiony.  W  poprzednim  raporcie  dokumentowana  była
działalność  49  zdjęciami.  W  tegorocznym  raporcie  jest  119  zdjęć.  Niektóre  zdjęcia  nie
odzwierciedlają treści raportu. Na końcu raportu nie ma podstawowej rzeczy, jaką jest  wykazanie
co w najbliższym czasie będzie robione, są to istotne rzeczy, które należałoby napisać. Uważa, że
dobrze  byłoby,  aby  raport  za  2019  rok  współgrał  z  raportem  za  rok  2020  –  co  należałoby
uwzględnić w Strategii  rozwoju, która będzie przyjmowana w przyszłym roku.  Odniósł się do
wypowiedzi  Pana  Burmistrza  odnośnie  dyskusji  nad  raportem  za  2019  rok.  Dodał,  że  to  on
wspomniał o funkcjonowaniu wodociągów. Zapytał dlaczego w raporcie za 2020 rok nie jest nic
wspomniane  o  zamiarach  związanych   z  funkcjonowaniem  wodociągów.  Dodał,  również,  że
w  dyskusji  nad  poprzednim  raportem  wspomniał  o  ciepłownictwie.  Uważa,  że  gdyby  była
wykonana analiza  naszego ciepłownictwa,  znalazłoby się  wiele  powodów by coś z tym zrobić.
Zdaniem Radnego całe rurociągi są w nie najlepszym stanie, co prowadzi do utraty ciepła. Rezerwa
środków  finansowych  na  likwidację  pieców  „kopciuchów”  powinna  być  wykorzystana  na
podłączenie  do  naszej  ciepłowni.  Wspomniał  również  o  Służbie  Zdrowia.  Dodał,  że  jesteśmy
bezsilni na to co się wokół niej dzieje. Poinformował, że w najbliższym tygodniu przed Sesją chce
zaprosić społeczeństwo z terenu miasta by promować raport o stanie Gminy za 2020 rok. 

Radna Halina Dąbrowska – poinformowała, że z członkami swojego Klubu Radnych rozmawiała
już  na  temat  raportu.  Uważa,  że  przedstawione  uwagi  do  raportu  przez  Radnego  Jerzego
Koralewskiego są nieuzasadnione i nie zgadza się z nimi. Dodała, że Ustawa mówi, że raport ma
być  informacją  o  działaniach  podjętych  w  roku  ubiegłym,  która  ma  być  przekazana  do
mieszkańców. Dodała, że jej osobiście raport się podoba, został przez Nią uważnie przeczytany.
Pokazuje  on  wszystkie  wydarzenia  jakie  miały  miejsce.  Stwierdziła,  że  śmieszne  jest
przedstawienie przez Radnego Jerzego Koralewskiego informacji  z ilością zdjęć.  Zadałaby inne
pytanie na przykład: „ na ilu zdjęciach był Pan Burmistrz”. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odpowiedział, że na 119 zdjęć, był tylko na 30 zdjęciach. 

Radna Halina Dąbrowska – dodała, że jeżeli chodzi o uwagę Radnego Jerzego Koralewskiego
odnośnie  braku  informacji  dotyczącej  wniosków  z  zebrań  sołeckich.  Po  kłosie  wniosków  są
realizowane  inwestycje  oraz  kolejność  remontu  dróg.  O  ile  są  środki  pieniężne  w  budżecie
inwestycje te są realizowane. Uważa, że każdy mieszkaniec potrafi odczytać raport i zobaczyć jakie
zadania zostały zrealizowane, po sugestii mieszkańców. Kolejno odniosła się do realizacji uchwał.
Uważa, że zadania zostały zakończone na dany rok kalendarzowy. Po raz kolejny potwierdziła, że
raport  jest  przygotowany prawidłowo.  Stwierdziła,  że  „czepianie się i  wywody” nie są dobrym
znakiem. Raport dedykowany jest dla mieszkańców, zastanawia się jakby to było gdyby to radni
musieli  przygotować  raport,  czy  byłyby  jakieś  uwagi.  Odniosła  się  do  spotkania  dotyczącego
podpisania  umowy na  przygotowanie  STEŚ,  na  które  została  zaproszona  jako  Przewodnicząca
Klubu  Radnych  Solidarna  Gmina  wraz  z  Przewodniczącym  Klubu  Radnych  Porozumienie
Samorządowe „Mała Ojczyzna” Robertem Bejgier.  Dodała, że z uwagi na obostrzenia pozostali
radni nie zostali zaproszeni. Podczas spotkania usłyszała, że to ile będą trwały prace projektowe
i ustalenia środowiskowe zależy od samych mieszkańców. Zależy to również od radnych, jak będą
rozmawiać  z  mieszkańcami.  Zaapelowała  do  radnych  o  pomoc  w tym zakresie.  Na  spotkaniu
zaznaczono,  że  nie  musi  to  trwać 42 miesiące,  może to  być  krótszy  czas,  wszystko zależy  od
mieszkańców. Poinformowała, że w jednej z Gmin mieszkańcy tak protestowali,  co przedłużyło
cały proces. 
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Radna Hanna Kalinowska – poinformowała, że porównywała raport z poprzednim za rok 2019.
Uważa, że raport jest bardzo dobrze skonstruowany, jest skrupulatny, zawiera dużo szczegółów.
W prosty i czytelny sposób podana jest duża ilość informacji.  Spodobała jej  się  tabelka  dotycząca
funduszów sołeckich. Uważa, że niewielu mieszkańców czyta raport, podoba jej się także tabelka
dotycząca  ilości  czytelników  w  Bibliotece   Miejskiej.   Oświata   jest   przedstawiona  bardzo
skrupulatnie.  Uważa,  że  pomimo  pandemii  w  MGOK  sporo  się  działo.  Informacje  podane
w raporcie są w bardzo prosty i czytelny sposób. 

Radna Halina Dąbrowska – poinformowała, że zwróciła uwagę na wykres dotyczący zgonów.
Pomimo pandemii było ich znacznie mniej niż w roku poprzednim. Uważa, że raport jest czytelny
dzięki diagramom. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odniósł się do spotkania dotyczącego podpisania umowy na
opracowanie STEŚ, gdzie było podkreślane, że terminy mogą ulec zmianie. Dyrektor wspomniał, że
jako ostania została podpisana umowa w Kowalewie, jednak nie oznacza to, że będzie budowana
jako ostatnia. Dużo zależy od nas, jeżeli mieszkańcy zostaną dobrze przygotowani, będzie mówione
głośno o budowie obwodnicy, proces ten zostanie przyspieszony. Na wjazdach do Kowalewa muszą
zostać zamieszczone informacje, banery, że rozpoczął się etap projektowania, a niebawem budowy
obwodnicy  Kowalewa.  Na  spotkaniu,  które  odbyło  się  po  podpisaniu  umowy  Wojewoda
wspomniał, że dzieją się różne komplikacje związane z budową obwodnic tj. protesty ekologów.
Dodał, że jest też coś takiego jak „użyteczność publiczna”, z czym się nie zgadza. Mieszkaniec za
oddanie kawałka swoich gruntów pod budowę obwodnicy, musi otrzymać za nie wysoką kwotę.
Sprawa  budowy  obwodnicy  Kowalewa  dotyczy  wszystkich  mieszkańców  Miasta  i  Gminy
Kowalewo, Powiatu oraz dużej części Województwa Kujawsko- Pomorskiego.  Wszyscy muszą
pracować nad tym by przekonać mieszkańców całej Gminy do budowy obwodnicy. 
Następnie odniósł się do wypowiedzi Radnego Jerzego Koralewskiego dotyczącej zamieszczenia
w raporcie o stanie Gminy informacji z przebiegu spotkań z interesantami. Dodał, że nie da się tego
zrobić,  można jedynie statystycznie policzyć ile w danym roku przyjętych zostało interesantów.
Poinformował,  że  w  większej  części  około  20%  mieszkańców  przychodzi  w  celu  rozmowy.
Ochrona danych osobowych, oraz dane wrażliwe nie pozwolą na zamieszczenie takich informacji
w  raporcie.  Spotkania  z  interesantami  są  związane  z  pracą  Burmistrza,  a  to  nie  powinno  być
zawarte  w  raporcie.   Następnie  odniósł  się  do  umowy  o  powierzeniu  w  administrowanie
wodociągów,  która  zakończyła  się  31  marca  2021  roku.  Decyzja  o  przejęciu  administrowania
wodociągów  zapadła  na  początku  tego  roku.  W  zeszłym  roku  w  październiku  rozpoczęły  się
rozmowy.   Dodał,  że  w  ubiegłych  latach  poczynione  zostały  pewne  inwestycje,  wybudowano
Gimnazjum, obiekty sportowe, Pływalnię, przekształcono budynek po szkole podstawowej w Urząd
i  Przedszkole  Publiczne.  Zapominamy o tym czego nie  widać,  co  znajduje  się  w ziemi.  Jeżeli
chodzi o finanse, to nie jesteśmy w stanie w przeciągu jednego roku tych zaszłości ponaprawiać.
Zdaje sobie sprawę z tego, że sieć ciepłownicza nie jest we wzorowym stanie. Dodał, że zdaje sobie
również sprawę, że system wodociągowo – kanalizacyjny ma wile uchybień. Należy określić źródło
finansowania i stworzyć projekt uchwały, który dotyczyć będzie inwestycji wodociągowej, na takiej
samej zasadzie jak uchwała w sprawie utwardzania dróg, by zaległości doprowadzić do porządku.
Uważa, że lepiej patrzy się na inwestycje związane z budową nowych obiektów, niż na przykład na
wymianę  rur  znajdujących  się  pod  ziemią.  Jeżeli  doczeka  przecięcia  wstęgi  na  wybudowanej
obwodnicy, będzie mógł powiedzieć, że jest to dzięki wysiłkowi mieszkańców przy Jego udziale
i radnych.  Wrócił również do tematu Służby Zdrowia. Każde prywatne przedsiębiorstwo musi na
siebie zarobić i przynosić zysk. Nie tylko w naszej gminie jest problem ze służbą zdrowia. Powiat
Golubsko – Dobrzyński  miał  problem ze  stworzeniem Powszechnego Punktu  Szczepień.  Tylko
jedna przychodnia w naszej Gminie  po  namowie,  zgodziła  się  na  utworzenie  punktu  szczepień.
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Poinformował, że podczas rozmowy z Radnym Jerzym Koralewskim rozmawiał o funkcjonowaniu
Służby   Zdrowia  w  naszej  Gminie.  Pracujemy  nad  tym,  nie  chce  przedstawiać  zarzutów
Izbie lekarskiej, o czym była rozmowa w zeszłym roku  w Wielkim Rychnowie. Nad dokumentem
tym pracował nasz Radca Prawny, nie może to być jednak skarga Burmistrza. Argumentem  muszą
być mieszkańcy korzystający z opieki zdrowotnej. Rozmowy na ten temat w dalszym ciągu trwają.
Nowy oferent, który podejmie wykonywanie usług z zakresu pomocy zdrowotnej w przychodni
w Wielkim Rychnowie, może zostać zwolniony z płacenia podatku na rok lub dwa lata, oczywiście
za akceptacją Radnych. Miałoby to na celu zachęcenie i pomoc, jednak ostatecznym argumentem
powinni być mieszkańcy, którzy muszą zapisać się do przychodni. Na koniec Burmistrz dodał, że
raporty z roku na rok są coraz lepsze. Jest coś co próbuje zmienić. Został powtórzony konkurs na
składanie ofert. Poinformował, że zadecydował, że od przyszłego roku  konkurs będzie ogłaszany
na początku roku, w styczniu. Uważa, że również nad raportem można rozpocząć prace wcześniej
i dać sobie czas. Można również zrobić debatę nad projektem raportu, po uwzględnieniu oczekiwań
i uwag można raport skorygować, a następnie go przyjąć. Komfort, że mieszkańcy dostaną lepsze
informacje będzie większy.

Radny Jerzy  Koralewski  –  poinformował,  że  końcowa wypowiedź  Pana  Burmistrza  sprawiła
pełną satysfakcje z jego wcześniejszej wypowiedzi. 

1549 – 1554 – Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski opuścił posiedzenie Komisji.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował Radną Halinę Dąbrowską, że nie ma Ustawy o raporcie.
Jest  tylko  Ustawa  mówiąca  o  tym,  że  Rada  musi  przyjąć  raport  o  stanie  Gminy,   nie  jest
uwzględnione co powinien zawierać raport. Kiedyś rozmawiano na temat tego, że Rada ma podjąć
uchwałę, w której będzie określone co powinien zawierać raport. W praktyce nie byłby to dobry
pomysł.  Poprosił  Radną Halinę Dąbrowską by zapoznała się z dokumentami,  a dopiero później
mówiła,  że  jest  wszystko  wspaniałe.  Zapytał  Radną  Halinę  Dąbrowską  czy  spotka  się
z mieszkańcami  swojego sołectwa i powie, że raport jej się podoba. Stwierdził, że Radna pomyliła
posiedzenie  Komisji  z  obradami  Sesji.  Na  posiedzeniu  Komisji  należy  wskazać  co  w  danym
raporcie  powinno się znajdować.  Posiedzenie Komisji  nie jest  Sesją RM, gdzie głosuje się nad
wotum zaufania. Dodał, że zadłużenie, które posiada Gmina wynika między innymi z likwidacji
gimnazjów, do których przyczynił się Rząd. Na koniec zapytał Panie Radne, jakie wnioski wynikły
z odczytanych tabelek, które się znajdują w raporcie. Poprosił by pewne fakty mówiły z rozwagą.

Radna Halina  Dąbrowska  – poinformowała,  że  jeżeli  użyła  sformułowania,  że  raport  jej  się
podoba, oznacza, że jest on przystępny i jest napisany w sposób kompetentny. Uważa, że Radny
Jerzy Koralewski nie odczytał jej bezpośredniego przekazu i bardzo nad tym ubolewa. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odniósł się do skrótu, którego użył Radny Jerzy Koralewski,
uważa, że jest on karkołomny i nieprawdziwy.  Dodał, że nie broni on teraźniejszego Rządu, ani
żadnego innego, natomiast do długów Gminy  z pewnością Rząd się nie przyczynił.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że wspomniał o długach w oświacie.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  – dodał,  że  wszystkie  inwestycje,  które  zostały
przeprowadzone były wykonane w bardzo krótkim czasie i bardzo nas dociążyły. Nałożył się na to
również fakt spłacania rat zaciągniętych kredytów na inwestycje. W zeszłym roku „wisiało” nad
nami zagrożenie Zarządu  Komisarycznego. Nasze możliwości finansowe, a co się z tym wiąże
inwestycyjne, są takie jakie są. Jest to bardzo skrupulatna polityka finansowa oszczędzania i nie
zaciągania następnych kredytów. Pieniądze, które pozyskujemy z różnych funduszy są bardzo duże.
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Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że jest to kwota w wysokości 4 400 000,00
zł. W tym roku 3 000 000,00 zł otrzymamy na udział w Krajowym Zasobie Nieruchomości - Toruń.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – przekazała informację z ostatnich kilku dni, że
Gmina  Kowalewo  zakwalifikowała  się  do  SIM toruńskiego.  Z  wszystkich  jednostek,  które  się
zgłosiły  jest  15 samorządów, w tym Gmina Kowalewo.  Na jednym z posiedzeń Komisji  padło
pytanie dlaczego chcemy przystąpić do SIM toruńskiego, skoro mamy udziały w SIM rypińskim.
Została podjęta wspólna decyzja z radnymi, że przystąpimy do SIM toruńskiego. Dodała, że Rypin,
który jest głównym udziałowcem w RTBS rypińskim, też jest ujęty do SIM toruńskiego. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała również, że otrzymaliśmy 600 000,00 zł ze
środków  popegierowskich.  Lista  została  już  opublikowana,  środki  te  zostaną  przekazane  na
świetlicę w Chełmoniu. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – dodała,  że zostały złożone trzy projekty.  Nam
zależało  na  stacji  uzdatniania  wody w Piątkowie,  natomiast  środki  zostały  nam przekazane  na
przebudowę świetlicy w Chełmoniu zgodnie z wnioskiem z zebrania sołeckiego. Zadanie zostało
przyjęte do realizacji na ten rok i na rok przyszły.

Ad.  4.  Omówienie  sprawozdania  finansowego,  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  wraz
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacja o stanie mienia za
rok 2020. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – przedstawiła pokaz multimedialny dotyczący sprawozdania
finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej
o tym sprawozdaniu, informacją o stanie mienia za rok 2020.  

1610 – 1612 – Radny Grzegorz Regulski wyszedł z sali posiedzeń.

O godz. 1616 – na posiedzenie Komisji wrócił Radny Robert Bejgier.

Przedstawiony materiał stanowi załącznik do protokołu.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej, na której
omawiano sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z opinią Regionalnej
Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu,  informacje o stanie  mienia za rok 2020 zostało ono
zaopiniowane  przez Komisję  pozytywnie i  przygotowano  wniosek  o  udzielenie  absolutorium
Burmistrzowi Miasta. Dodał, że jeśli chodzi o wykonanie budżetu, wszystko jest w porządku. Jako
członek Komisji Rewizyjnej uważa, że należą się szczególne podziękowania Panu Burmistrzowi
i Pani Skarbnik oraz wszystkim pracownikom urzędu. Mimo trudności i pandemii wykonano 103 %
dochodu, co dobrze świadczy o pracownikach urzędu oraz społeczeństwie Gminy. 
Nikt z Radnych nie miał już więcej pytań do przedstawionego materiału.

Ad. 5.Zimowe utrzymanie dróg i chodników w gminie Kowalewo.

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  przedstawiła  materiał  dotyczący  zimowego
utrzymania dróg i chodników w gminie Kowalewo – materiał stanowi załącznik do protokołu.
Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego materiału. 
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Ad.6.  Projekty uchwał i tematy informacyjne.

• PURM w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Kowalewo Pomorskie na lata
2021-2035,

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  przedstawiła  zmiany  dotyczące  obydwu   projektów
uchwał.

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do przedstawionych projektów uchwał.

• PURM w sprawie uznania petycji z dnia 7 kwietnia 2021 roku za bezzasadną.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka  – poinformowała, że jest to projekt uchwały, który został
odczytany podczas posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.
Nikt z Radnych nie miał uwag do projektu uchwały.

• PURM w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Kowalewo Pomorskie wotum zaufania.

• PURM  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy
Kowalewo Pomorskie wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2020.

• PURM w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Kowalewo Pomorskie za rok 2020.

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do przedstawionych projektów uchwał.

• PURM  w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Kowalewo
Pomorskie  w roku szkolnym 2021/2022 do zwrotu  kosztów przewozu dzieci  i  uczniów
Niepełnosprawnych.

Kierownik ref. EOiW Monika Kozińska – poinformowała, że zgodnie z art. 39a ustawy z dnia
14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe reguluje zasady zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci,
młodzieży i uczniów do szkół i placówek oświatowych. Kwota zwrotu obliczana jest na podstawie
wzoru, w którym jedną ze składowych jest średnia cena jednostki paliwa w Gminie. Zgodnie z art.
39a ust. 3 w/w ustawy, średnią cenę jednostki paliwa w Gminie określa na każdy rok szkolny rada
gminy, w drodze uchwały. Do wyliczenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie na rok szkolny
2021/2022  przyjęto  uśrednione  ceny  paliw:  autogazu,  oleju  napędowego  i  benzyny
z  funkcjonujących na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie stacji paliw. Badaniem objęto okres od
dnia 01 maja 2021 r. do dnia 26 maja 2021 r. Dodała, że wystąpiono do stacji paliw o podanie
uśrednionych cen paliwa, na podstawie, których  olej napędowy wynosić będzie - 5,32 zł za litr,
benzyna  -  5,43  zł  za  litr, autogaz  LPG  -  2,39  zł  za  litr.  Projekt  uchwały  został  poddany
konsultacjom  społecznym  zgodnie  z  Zarządzeniem  Burmistrza  Nr  62  z  1  czerwca  2021  roku.
Konsultacje trwały od 2 -9 czerwca 2021 roku – nie wpłynęły żadne uwagi. 
Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu.

• PURM  w  sprawie  wspólnej  realizacji  zadania  polegającego  na  przebudowie  drogi  na
odcinku od miejscowości Pruska Łąka do miejscowości Gronowo.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że Gmina Kowalewo Pomorskie
łącznie   z   Gminą   Lubicz   zamierza   wspólnie  przygotować  i  zrealizować  zadanie  w  zakresie
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przebudowy drogi na odcinku od miejscowości Pruska Łąka do miejscowości Gronowo. Projekt ten
jest   ważnym   elementem   podniesienia   atrakcyjności   inwestycyjnej.   Zwiększy   on    spójność
przestrzenną,  bezpieczeństwo  ruchu  drogowego  i  komfort  życia  mieszkańców  oraz  poprawi
warunki jazdy na terenach gminnych poprzez rozwój infrastruktury drogowej, a także przyczyni się
do  wsparcia  niskoemisyjnego  transportu  drogowego.  Szczegółowy  zakres  regulujący  warunki
współpracy oraz źródła finansowania inwestycji zostanie zawarty w porozumieniu pomiędzy Gminą
Kowalewo Pomorskie a Gminą Lubicz.  W dniu 21 maja doszło do podpisania listu intencyjnego
pomiędzy  Burmistrzem  Miasta  Kowalewo  Pomorskie,  Przewodniczącym  Rady  Miejskiej
w  Kowalewie  Pomorskim  a  Wójtem  Gminy  Lubicz  i  Przewodniczącym  Rady  Gminy  Lubicz
odnośnie realizacji przebudowy drogi. Długość drogi wynosi 950 m (550 metrów na terenie Gminy
Kowalewo,  400  metrów  na  terenie  Gminy  Lubicz).  Kowalewo  jest  Gminą  wiodącą  w  tym
porozumieniu z uwagi na to, że większa część drogi leży po stronie naszej Gminy. W tym roku
zostanie przygotowana dokumentacja, natomiast etap budowy drogi w zależności od możliwości
pozyskania środków finansowych. 
Nikt z Radnych nie wniósł uwag do przedstawionego projektu.

Tematy informacyjne:
Przewodniczący Komisji  Marcin Dunajski – przedstawił  pismo skierowane do Burmistrza od
mieszkańca  Frydrychowa,  które  dotyczy  umocowania  skarp  rowu  znajdującego  się  przy  jego
posesji - treść pisma stanowi załącznik do protokołu.
Zaproponował, aby w rowie zainstalować rurę o średnicy takiej jak jest pod przepustem i podłączyć
meliorację.  Między  przepustem  i  rowem  usadowić  studzienkę  melioracyjną.  Rów  należałoby
zasypać na wysokość rury, gdzie będzie zbierała się woda z asfaltu. 

Radny Piotr Strzelecki – uważa, że rów ten jest drożny, przepust jest wykonany według projektu.
Można by utwardzić rowy, by skarpy się nie załamywały.

Kierownik Ref. GKiM Małgorzata Wegner  – poinformowała, że wykonawca nie dochodził do
melioracji, pogłębił tylko rowy.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  o  niechęci  współpracy  tego  mieszkańca
z Gminą. Konflikt jest o to, że w rowie cały czas stoi woda.

Przewodniczący Komisji Marcin Dunajski – poinformował, że wykonanie przepustu pod drogą
jest zbyt kosztowne, więc należałoby wykonać rozwiązania mniej kosztowne. 

Radny Jerzy Koralewski – uważa, że w tej kwestii powinien wypowiedzieć się fachowiec, który
zlikwiduje problem i da gwarancję na to, że nie będzie już problemu ze stojącą wodą w rowie. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował,  że najważniejsze  jest  zainteresowanie  się
sprawą i chęć współpracy. 

Kierownik  Ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  poinformowała,  że  mieszkaniec  utrudnia  nam
wykonanie jakichkolwiek prac.

Przewodniczący  Komisji  Marcin  Dunajski –   zaproponował,  żeby  zorganizować  spotkanie
z mieszkańcami i spróbować rozwiązać ten problem.

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska – przedstawiła informację dotyczącą pisma w sprawie
porządkowania stanu prawnego użytków ekologicznych na gruntach Skarbu Państwa  w  zarządzie 
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Nadleśnictwa Golub Dobrzyń – treść pisma z Nadleśnictwa oraz informacja stanowią załącznik do
protokołu. 

Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski – poinformował,  że w miesiącu  lipcu nie odbędzie się
posiedzenie  Komisji  oraz  obrady  Sesji.  Sesja  w  czerwcu  odbędzie  się  bez  udziału  gości
zaproszonych.  Jeżeli  zostaną  zniesione  obostrzenia  sesja  sierpniowa  odbędzie  się  w  trybie
normalnym  z  gośćmi  zaproszonymi,  podczas  której  jeden  wybrany  Przewodniczący  komisji
przedstawi sprawozdania z działalności komisji. 

Radny Robert Bejgier – zapytał czy jest zasadne by dalej kontynuować i organizować wspólne
posiedzenia Komisji.  

Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski – poinformował, że podczas wspólnych posiedzeń Komisji
jest  jawność  pracy  Rady,  wspólnie  przez  wszystkich  Radnych  omawiane  są  wszystkie  tematy.
Zauważył, że dzięki wspólnym posiedzeniom Komisji wszyscy Radni wiedzą o tym samym, nie ma
żadnych niedomówień, co prowadzi do bezproblemowego głosowania na Sesjach.

Radny  Jerzy  Koralewski –  poinformował,  że  organizowanie  wspólnych  posiedzeń  Komisji
ogranicza  podejmowanie  tematyki  przez  daną  Komisję.  Dodał,  że  opiera  się  tylko  na  Komisji
Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia, gdzie szereg tematów zaniechano, ze względu na dużą ilość
tematów. Większość Radnych pracuje i wie, że jest im łatwiej przyjechać na jedno posiedzenie niż
na kilka. Należy poszukać jednego wspólnego wyjścia. 

Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski –  zapytał,  który punkt z planu pracy Komisji  Oświaty,
Kultury,  Sportu i Zdrowia wypadł.  Dodał, że w lipcu Radni mają okres wakacyjny, gdzie będą
mogli przemyśleć temat wspólnych posiedzeń Komisji. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że w jego ocenie rok wspólnych posiedzeń
Komisji pokazał nam same zalety, ponieważ ubyło konfliktów. Nikt do tej pory nie zgłosił, że jedno
wspólne  posiedzenie  Komisji  trwa  za  długo.  Podczas  wspólnych  posiedzeń  komisji  rozmowy
prowadzone są o wszystkim. Według niego najważniejsze jest  to,  że Radni  w jednym miejscu,
w tym samym czasie mają ze sobą wspólny kontakt, słyszą od osób referujących to samo, dzięki
czemu nabrali  większej  wiedzy o sprawach całej  Gminy.  Podczas  zebrań  wiejskich  dzięki   tej
wiedzy Radni są w stanie odpowiedzieć na wszystkie pytania zadane przez  mieszkańców.  Podczas
obrad   Sesji   nikt   nie   ogranicza  Radnym  dyskusji.  Uważa,  że  Przewodniczący  dał  dobrą
propozycję Radnym, by podczas wakacji zastanowili się i przemyśleli co z dalszym odbywaniem
wspólnych posiedzeń Komisji. 

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  poinformowała,  że  należy  wziąć  pod  uwagę  kwestię
przekazywania projektów uchwał budżetowych.  

Radny  Jerzy  Koralewski –  poinformował,  że  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Zdrowia
w swojej tematyce ma posiedzenia wyjazdowe,  które musi odbyć samodzielnie.  Jednak po tym
posiedzeniu  może  odbyć  wspólne  posiedzenie  wszystkich  Komisji.  Można  też  odbywać  jedno
samodzielne posiedzenie Komisji, raz na kwartał, by zachować tożsamość Komisji. 

Radna Halina Dąbrowska  –  poinformowała, że wspólne posiedzenia Komisji przynoszą dobre
zalety. Ponieważ informacja, która jest podawana przez kierowników danych referatów bądź Panią 
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Skarbnik jest słyszana przez wszystkich radnych. Dodała,  że będzie za tym by zostały wspólne
posiedzenia Komisji, chyba, że będzie wyjątkowa sytuacja, na przykład Komisja Oświaty,  Kultury,
Sportu i Zdrowia będzie musiała odbyć posiedzenie Komisji – objazd szkół. Założenie było, że raz
do roku będziemy odbywać objazd szkół. 

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  poinformowała,  że  na  ostatnim  posiedzeniu
Komisji  padło  pytanie  od  Radnego  Jerzego  Koralewskiego  odnośnie  kosztu opracowania
„Inwentaryzacji  reklam  i  nośników  reklamowych  wraz  z  analizą  finansową  zasadności
wprowadzenia opłaty reklamowej”. Przekazała, że koszt opracowania wyniósł 26 000,00 zł brutto,
natomiast po ściągnięciu kar umownych zapłaciliśmy 25 500,00 zł. Wyjaśniła również, że chodnik
z  Bielska  do  Chełmonia  jest  wspólną  realizacją  razem  z  Powiatem.  Przedstawiła  stanowisko
Starosty,  dotyczące  realizacji  budowy  chodnika  z  Bielska  do  Chełmonia.  Chodnik  będzie
realizowany  tylko  i  wyłącznie  w istniejącym pasie  drogowym drogi  powiatowej.  W koncepcji,
przygotowanej  przez  projektanta  były  dwie  wersje,  jedna  wersja  taka  jak  w  tej  chwili,  że po
uzgodnieniu  z  Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych należy  obniżyć  koszty  realizacji,  druga
wersja miała polegać na wykonaniu tego chodnika poza pasem drogi powiatowej, co wiązałoby się
z  dużymi  kosztami  związanymi  z  wykupem.  Wspólnie  po  uzgodnieniach  od  tego  wariantu
odstąpiliśmy.  Dodała,  że  będzie  to  chodnik  dla  pieszych,  a  nie  droga  rowerowa,  gdzie  będą
znajdowały  się  bezpieczne  przejścia  dla  pieszych,  które  będą  oświetlone  i  oznakowane.  Jeżeli
warunki pogodowe pozwolą wykonawca zapewnił, że do końca lipca budowa chodnika zostanie
zrealizowana.  Spotkania  z  mieszkańcami,  które  odbyły  się  w  ubiegłym  roku  przyniosły  efekt.
Problemy społeczne, które pozostały, na etapie budowy zostaną rozwiązane. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odniósł się do sprawy konfliktów, ma to związek z budową
obwodnicy,  ich  wymiar  jest  ogromny.  Dodał,  że  podczas  spotkania  z  mieszkańcami  Srebrnik
odnośnie drogi rowerowej Nawra – Kończewice w Mlewcu stworzył się konflikt,  który nie  dał
szans  na  powstanie  tej  drogi.  Mieszkańcy  postawili  zaporowe  warunki.  Trwały  rozmowy
indywidualne  z  przedstawicielami  Marszałka,  samym  Marszałkiem,  Dyrektorem  Dróg
Wojewódzkich.  W ciągu tygodnia problem się rozwiązał.  Problemy pojawiały się również przy
budowie  chodnika  Bielsk  –  Chełmonie.  Uważa,  że  budowa  obwodnicy  może  także  wywołać
ogromne emocje u właścicieli gospodarstw oraz gruntów rolnych. Ma nadzieję, że podczas rozmów
z mieszkańcami konflikty te również zostaną rozwiane. Zostaje problem chodnika z Sierakowa do
Głównego Dworca, jeżeli ma być w jednym ciągu, musi zostać wyremontowany. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że  należy pamiętać, że chodnik
z Sierakowa do Głównego Dworca w części należy do gruntów prywatnych i niektórzy mieszkańcy 
nie  wyrazili  zgody  na  to  by  sprzedać  lub  przekazać  grunt.  Dodała,  że  czekają  nas  rozmowy
z właścicielami gruntów. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że nie możemy dopuścić do takiej sytuacji, że
z Nawry będzie szła nowa asfaltowa ścieżka rowerowa, która będzie się kończyć w Sierakowie,
gdzie będzie zaczynał się chodnik z wybojami.  

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner –  odniosła się do wniosków złożonych przez radnych
podczas ostatniego posiedzenia Komisji  w dniu 18 maja 2021 r. oraz podczas Obrad Sesji  RM
w dniu 27 maja 2021 r.:

• na  wniosek  Radnej  Jolanty  Wypych  odpowiedziała,  że  przydrożna  figura  na  ul. Plac
Wolności została już umyta,

• na wniosek dotyczący wykonania na skarpie rowków  na  ul.  Odrodzenia,  by  nie  spływała
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woda do ul. Mikołaja z Ryńska, poinformowała, że wniosek został przekazany do Zarządu
Dróg  Wojewódzkich, na tą chwilę nie ma jeszcze odpowiedzi,

• na  wniosek  Radnego  Michała  Klafczyńskiego  odnośnie  wprowadzenia  ruchu
jednokierunkowego  /za  wyjątkiem  mieszkańców/  na  drodze  gminnej  110131C
w  miejscowości  Chełmonie  odpowiedziała,  że  przeprowadzona  została rozmowa
z projektantem i wprowadzenie ruchu jednokierunkowego nie jest możliwe, ze względu na
zagrożenie,  które może doprowadzić do kolizji  drogowej bądź wypadku. Można jedynie
ustalić,  że  ruch  jednokierunkowy  będzie  obowiązywał  dla  wszystkich,  włącznie
z mieszkańcami. Dodała, że jest to odcinek dość długi (1,5 km), co mogłoby spowodować
utrudnienia w ruchu,

• na  wniosek  Radnego  Grzegorza  Regulskiego  odnośnie  przechylonego słupa,
w miejscowości Wielka Łąka, na terenie Spółdzielni odpowiedziała, że awaria ta została
zgłoszona do Zakładu Energetycznego, który poinformował, że zostaną podjęte czynności
związane z naprawą. Odbędzie się to w przeciągu 3 tygodni,

• na wniosek Radnego Roberta Bejgier, który zgłosił zły stan drogi na ulicy Odrodzenia na
wysokości byłego internatu odpowiedziała, że wpłynęło do urzędu pismo z Zarządu Dróg
Wojewódzkich z dnia 10.06.2021 r. gdzie poinformowano, że środki finansowe na zlecenie
robót  remontów cząstkowych  masą  na  gorąco  zostały  wykorzystane.  Po rozstrzygnięciu
nowego przetargu i zlecaniu dalszych remontów  zgłoszenie Gminy Kowalewo Pomorskie
dot. zaniżeń i ubytków na DW 554 i 649 będzie brane pod uwagę,

• na wniosek Radnego Piotra Sęk, który zgłosił,  że na rondzie w Wielkim Rychnowie nie
zostały wymienione krawężniki oraz płytki, które zostały uszkodzone przez firmę dowożącą
elementy wiatraków na budowę odpowiedziała,  że wniosek został  zgłoszony do Zarządu
Dróg Powiatowych, 
Radny Piotr Sęk dodał, że naprawa została wykonana.

• na wniosek Radnego Piotra Strzeleckiego, który dotyczył przestawienia znaku drogowego
„teren zabudowany” na drodze gminnej nr 110123C Wielkie Rychnowo –  Nowy Dwór
odpowiedziała, że pracuje nad tym projektant.

• na  wniosek  Radnego  Jerzego  Koralewskiego,  który  dotyczył  ustawienia  ławeczki
w  kierunku  Dworca  odpowiedziała,  że  jest  już  zakupiona  ławeczka,  która  zostanie
zamontowana.

• na wniosek Radnego Roberta Bejgier, który dotyczył remontu drogi Kowalewo Pomorskie-
Wielkie  Rychnowo odpowiedziała,  że wniosek został  przekazany do Starosty Golubsko-
Dobrzyńskiego, natomiast Radny otrzymał odpowiedź pismem z dnia 10.06.2021 r.

Na koniec uzupełniła informację  dotyczącą  możliwości  utwardzenia  drogi  gminnej  lub  zmiany
kolejności  utwardzenia  dróg  ustalonych  w  uchwale.  Wyjaśniła,  że  jeżeli  udział  sponsora
w  inwestycji  wynosić  będzie  50  %  w  przypadku  osób  prawnych,  20%  w  przypadku  osób
fizycznych. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odniósł się do wniosku Radnej Jolanty Wypych odnośnie
umycia przydrożnej figury na ul. Plac Wolności i poinformował, że z jej umyciem czekano na dzień
przed Bożym Ciałem. Została ona umyta ręcznie, gdyż bano się, że powłoka może ulec zniszczeniu.
Dodał, że zasugeruje Księdzu Proboszczowi, by wykonać pokrycie ze szkła na figurkę. Kolejno
odniósł  się  do  postawionych  w  kierunku  Głównego  Dworca  ławeczek.  Uważa,  że  dla  osób
starszych dystans 2 km  jest  za duży, dlatego postanowiono, że zostanie  zamontowana czwarta
ławeczka.

Radny  Ryszard  Lipiński  – zaproponował  by  rozważyć  możliwość  uwzględnienia  kosztów
usuwania gołoledzi przez firmę wykonującą usługi odśnieżania.
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Ad. 7. Zapytania, sprawy różne.

Nie zgłoszono.

Ad. 8. Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1736zamknął posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera 13 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska
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                                                                                                     INFRASTRUKTURY I DROGOWNICTWA 
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